
Z A P I S N I K
sa 21 sjednice Skupštine opštlne Banja Luka od 24« decembra 1964«

godine

Sjednici predsjedava predsjednik Skupštine opštlne 
Popović Milorad«

Zapisnik vođi službenik Skupštine opštlne čađenovL 6 Zo?ka«
SjeđMca počinje u 9 časova. l
Predsjednik konstatuje da sjednici prisustvuje 53 odbornika«

dok je odsutno 43 odbornika.
1,2a današnju sjednicu izostanke su pravdali odbornici 

Bonović Svjetlana« Đzanklć Bikret« Glamočan Duške« Hadžldedić 
Fikret, Jajčevlđ ivica« Knežević Vlado« Huhnrđarević Avdo« Novaković 
Krsto« Banoviđ Sioo« Cupač Vojo« DavidoviĆ milena« Haznadar 
Skrem« Jezdimir Sada« Bodi6 Dušan« Salvarica Ljubodrag« Giganovid Milan« i Cerni Vladimir«.

Nisu pravdali odsutnost odbornici« Duba Afaaai*. Haliloviđ 
Habiba« KApor Momir« Majstorović Ante« Novaković Kršio»Pavičević 
Milo« Pavlovski Stanlelav« Vojno»Id IUitlLO, Vulid mido« Vuča Hamdija« 
Đudimir Zvonimira« Grozdanid Milivoj« Hpdzić Zebra« Jaklrliđ Sultani** 
ja« Kaljeviđ Dragutin« Kogelj Boris« Kreško Vera« Btoduaovid 
Ibrahim« Macanović Nikola« Maglaj lio Ibro« međid Hueeln« Memid 
Salih« Najrajter Pranje« Pranjiđ Ante« Pucar Mllan« Trisid Vojislav 
i frlpalo Vjekoslav«

Pošto sjednici prisustvuje nadpolovišna većina odbornika 
predsjednik konstatuje da ae mogu donositi pravovaljani zaključci« 
Primjedbe na zapisnik sa prošle sjednice nije bilo« ,

Predsjednik predlaže alijededi

D n e v n i  r e d
1) Predlog Odluke o privremenom finansiran ju po budžetu opštlne 

Banja Luka za period januar - mart 1965«gođine«
2) Predlog Odluke o odobrenju korištenja sredstava Rezervnog fonda 

opštlne Banja Luka za 19&5« godinu u iznosu od dinara 
200#000«000« ~

3) Predlog Odluke o izmjeni Odluke 0 naknadama ranijim vlasnicima 
nacionallzovanog građevinskog zemljišta 1 nacionalizovanlh 
zgrada«

4) Predlog Odluke o izmjeni Odluke o opštlnakom porezu na promet 
robe na malo u trgovini i ugostiteljstvu za 1964« godinu«

5) Predlog Odluke o sastavu i djelokruga rada Savjeta radne 
zajednice organa uprave Skupštine opštlne Banja Luka«

6) Predlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Opštlnskog fonda 
sa školovanje kadrova putem kreditiranja«

7) Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju Opštlnskog 
fonda za unapređenje poljoprivrede«



Predlog Rješenja o davanja saglasnosti na Pravila o Izmjeni 
Pravila Opštinakog fonda za školovanje kadrova putem krediti* 
ranja«
Predlog Rješenja o ovlaštenja Savjeta za organizacione i 
pravne poslove da daje saglaenost na akta Savjeta radne 
zajednice organa uprave Skupštine opštlne Banja Luka o 
uređivanju unutrašnjih odnosa u radnoj zajednici«
Predlog Rješenja o davanja saglasnosti na privremene finansljske 
planove za period januar * mart 1965* godine fondova koji 
imaju poseban organ upravljanja«
Predlog Rješenja o zaduženju opštlne Banja Luka na kratkoročnu 
pozajmicu u Iznosu od 150v000«000«- dinara«
Predlog Rješenja o pronosu prava 1 obaveza po odobrenom zajmu 
opštlnl Banja Luka za domaću opremu Tvornice pamučnih tkanina 
Banja Luka«

a) na Pamučni kombinat Titograd i Tekstilnu tvornicu 
Ajdovščina«

b) na Tvornicu °Rudl Cajavec" Banja Luka.
Predlog Rješenja o zaduženju Opštlne Banja Luka na zajam u 
iznosu od dinara 156f928«065«- dinara«
Predlog Rješenja o davanju saglasnosti za prolongiran je 
kredita odobrenih bivšoj tvornici paaučnih tkanina Banja Luka 
iz sredstava Opštinskog Investicionog fonda«
Predlog Rješenja o odobrenju sredstava za vršenje redovne 
djelatnosti organa uprave skupštine opštlne Banja Luka u 
periodu privremenog flnansiranja - januar * mart 1965« godine«
Predlog Rješenja o davanju garantijat

a) Zemljoradničkoj zadruzi “Kozara" Ivanjska na iznos 
od li703«000«~ dinara«

b) Zemljoradničkoj zadruzi “Kozara" Ivanjska na iznos 
od 60812«OOO«- dinara«

e) Tvornici "Vitaminka" Banja Luka na iznos od
90OOO«OOO«- dinara«

d) Tvornici kožne galanterije "Jadranka* Banja Luka na 
Iznos od 2a550«000«- dinara«

e) Zemljoradničkoj zadruzi "Zmijanje" Bobrnja na iznos 
od 20536«OOO«* dinara«

Predlog Rješenja o utvrđivanju obaveza za stambenu zgradu u 
Beneševoj ulici broj 6a« čiji je investitor bivša Zadružna 
štedionica Banja Luka«
Predlog Rješenja o odobravanju plana sječa za 1965« godinu 
Šumsko industrijskog preduzeća “Kozara" Bosanska Bubica«
Predlog Rje&hja o odobravanju avansa sječa za 1965« godinu 
Šumsko privredno preduzeća Banja Luka«
Izvještaj o pregledu statuta radne organizacije Trgovindcog 
preduzeća “Rova sirovina"•
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21) Predlog Rješenja o postavljenju komunalnog Inspektora 
Skupštine opštine Banja Luka*

22) Predlog Rješenja o odobrenju novšane naknade u mjesešnom 
paušalnom iznosu predsjedniku Skupštine opštine umjesto 
upotrebe putniškog automobila u društvenoj svojini«

23) Predlog Rješenja o imenovanju predstavnika društvene zajednice 
u Savjet veterinarske stanice u Banja Luci«

24) Predlog Rješenja o Imenovanju predstavnika društvene zajednice 
u Savjet Dama starih i iznemoglih u Banja Luci«

25) Predlog Rješenja iz imovineko-pravne oblasti*
a) o utvrđivanju opateg interesa za eksproprijaciju 

stambene zgrade vlasništvo Šunj Udate i Kordun Jure«
b) o određivanju organom korištenja Šumeko-privrednog 

preduzeća na nekretninama na Starševioi*
o) o poništenju rješenja o dodjeli zemljišta Macanovlć 

Stojamu
26) Odborniška pitanja«
27) Predlog Rješenja o odobrenju izmjene posebnog dijela rashoda 

budžeta opštine Banja Luka za 19&4*g°điau*
28) Predlog Rješenja o davanju suglasnosti naFinansiskl plan 

Ponđa za kulturu opštine Banja Luka za 1964« godinu«

Predsjednik SO Popoviđ Milorad predlaže da se taška odbomiš
ka pitanja skine sa dnevnog reda 1 da se do iduće sjednice odbor
nici pismenim putem obavijeste po postavljenim pitanjima«

Odbornik Zeševiš Fuad predlaže da se kao naknadna taška 
unese izmjena Odluke o fondu rizika«

Odbornik Plavšić Milorad smatra da ovu tašku ne treba 
skidati sa dnevnog reda budući da ima vrlo važnih i aktuelnih 
pitanja«

Gunić Džavid postavlja pitanje da ako se ova taška skine 
sa dnevnog reda dali bi se skinuo i Izvještaj po pitanju "Hamzagf ne 
ciglane0 jer je Komisija pripremila izvještaj sa određenim predlo
žimo*

Pre^jeđnlk Skupštine opštine Milorad Popoviđ objašnjava 
da problem "Bamzagine ciglane0 ulazi u tašku °Odbomiška pitanja0 
te ako se ova taška skine sa dnevnog reda skinut će se i izvještaj 
po °Eamzaglnoj ciglani0«

Odbornik' Baeariđ Branko postavlja pitanje zašto izmjenu 
Odluke o Fondu fizika smatrati sitnom taškom tad je to tekući 
problem« te se mogao na vrijeme obraditi i dostaviti«

Odbornik Fojnovlđ Batko smatra da se dosada rješavalo po 
sličnim pitanjima u bitnom postupku«pa ne vidi razloga zašto se 
1 ova tašta ne bi unijela u dnevni red ako to već traži Upravni 
odbor Fonda«

Prefcleđnik Skupštine opštine Popoviđ Milorad objašnjava 
( da sa sredstvima Ponđa nije isto što i sa sredstvima Budžeta jer 
se ona ne gase ukoliko se neutroše u ovoj godini«



Rakon diskusije vođinom glasova usvojen je predlog da se 
pod točkom 26) podnese Izvještaj o problemu naselja na “Hasizaglnoj 
ciglani* 1 da se kao naknadna “taSka unese izmjena Odluke o Fondu 
rizika* Jedan odbornik uzdržao se. .od glasanja«

Fo prvoj tačci dnevnog reda jednoglasno je usvojen predlog 
Odluke o privremenom finanslranjup po budžeta opštine Banja Luka 
za period januar - mart 1965«0>alne»

Fo dragoj taoci dnevnog reda odbornik Plavčiđ Hilorad 
smatra da ee iznos od 20,000.000.- dinara treba ustupiti Opštinskom 
zdravstvenom investicionom fondu bez obaveze vrađanja a ne kao 
pozajmica* te da se ta sredstva koriste za kreditiranje Izgradnje 
Školskog dispanzera.

RaČelnik Sekretarijata za finansije Skenderlja Veljko 
objašnjava da se sredstva Budžeta mogu dati samo kao povrađajna 
sredstva a iznos od 20*000«»°iiinara obezbeđen je za radove na 
Dispanzera, ali sa Obavezom vrađanja. te ako bi se ta sredstva 
dala na neki drugi način bilo bi protuzakonito*

Jednoglasno je usvojen predlog Odluke o odobrenju korištenja 
• sredstava Rezdrgnog fonda opštine Banja Luka za 1965« godina u 
iznosu, od 200*000.000.- dinara«

Fo trećoj tačći dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Odluke 6 izmjeni Odluke o naknadama ranijim vlasnicima 
naclonaUzovanog građevinskog zemljišta i nacionallzovanih zgrada.

Fo četvrtoj tađcl dnevnog reda daje objašnjenje načelnik 
Sekretarijata za finansije.Skenderlja Veljko*

Odbornik dnovskl Tomislav smatra da je prvobitnom Odlukom 
trebalo predvidjeti oslobođenje Trgovinske radnje “Komision* od 
plaćanja Opštinskog poreza a na na kraju godine, te da akte iz 
normativne djelatnosti treba solidnije pripremiti*

Odbornik Karabegoviđ Vida postavlja pitanje da ako ee 
ova radnja oslobodi Opstinskog poreza dali je finansi jeki sposobna 
da plati 3 % saveznog ppreza.

Skenderlja Veljko objašnjava da ova radnja ima jedan dio 
sredstava kojim đe podmiriti taj porez dok đe za drugi dio tražiti 
nove izvore jer đe biti u gubitku*

Odbornik Laka Dragtša objašnjava da je ova radnja dosada 
plaćala porez samo nk proviziju koju ostvari prodajom stare robe 
a da joj se Sada traži porez ne na proviziju nego na promet tj* 
vrednost roba* te da bi trebdb postaviti pitanje dali je služba 
društvenog knjigovodstva sa svojim stavom u ovom slučaju u pravu.

Predsjednik Skupštine opštine Fopoviđ Hilorad smatra i 
predlaže da se trebaju tjerati krivci koji su propustili da za 
jedanaest mjeseci produžnu mjere 1 upoznaju ovu radnju šta je dužna 
da plati«

Predlog Odluke o izmjeni Odluke o Opštinskom porezu 
na promet robe na malo u trgovini i ugostiteljstvu za 196§« godinu 
jednoglasno je usvojen«...........  . . . .

Po petoj tački dnevnog reda jednoglasno je usvojen predlog 
Odluke o sastavu i djelokrugu rada Savjeta radne zajednice organa 
uprave Skupštine opštine Banja Luka«



Po šestoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen predlog 
Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Opštinskog fonda sa školovanje 
kadrova putem kreditiranja*

Po sedmoj taški dnevnog rađa jednoglasno je usvojen predlog 
. Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju Opštinskog fonda ea 
unapređenje poljoprlvrede* . . . .

PO osmoj, tašoi dnevnog rada odbornik Tabaković $emso 
smatra da s obzirom na poskupljenje treba idi na još vede povećanje 
jer da je ovaj iznos mali i da studenti t j* đaci. nisu u stanju 
da plate ni internat bulpći da on u Banja Luci košta 12*000«- dinara 
te se dovode u vrlo .težak položaj onim koji; nemaju drugim sredstava 
osim kredita* Predlaže da visina'kredita iznosi 12*000*13*000** 
i 15*000*- dinara prema rangu škole koju učenik pohađa*

Odbornik Plavšlđ S&lorad objašnjava da se prilikom odrađivanje 
visine kredita rukovodilo sredtvlma sa kojima se raspolaže te da sadi 
nema mogućnosti povećanja a ako komuna dođe do novih sredstava moše 
se ići na povećanje*

Predsjednik Skupštine opštine EHlorad Popovid objašnjava 
da je ovo predlog Upravnog odbora te da Skupština daje samo saglasnosi 
pa im je na nadležnost, ili da odbije predlog ili da ga usvoji«

Predlog Rješenja o davanju saglasnosti na pravila o izmjeni 
pravila Opštinskog fonda aa školovanje kadrova putem kreditiranja 
jednoglasno je usvojen*

Po devetoj taški dnevnog reda odbornik Gasiš Derviš smatra 
da se ovim rješenjem Savjet radne zajednlee organa uprave stavlja 
u neravnopravan položaj jer se dovodi do t o ^  da o odlukama jednog 
Savjeta rešava drugi Savjet znašl nad savjetom savjet* Smatra da 
je Savjet koga je izabrao kolektiv sposoban da rešava o pitanjima 
kolektiva i da ga ne treba stavljati u niži položaj*

Sekretar Skupštine opštine Stupar Bajko objašnjava da su to 
dva savjeta i to jedan koji je organ Skupštino a dru^L je službenički 
Savjet«

Odbornik Ginovski Tomislav smatra da jedan savjet ne treba 
podčinjavati drugom to da bi još kod nekih pitanja trebalo osloboditi 
Skupštinu opštine da ta pitanja ne raspravlja na sjednicama nego 
da se to kako je već zakonom predviđeno rešava na sjednicama Savjeta 
što je slučaj po rašavanju iz imovinsto-pravne cb lasti*

Odbornik PlavšiĆ Milorad iznosi da će se ova saglasnost 
davati samo u prelažnom periodu jer je Savjet za organizacione i 
pravne poslove organ Skupštine, pa pošto u ovom prolaznom periodu 
Skupština treba da daje saglasnost na ove akte to se radi uprošćavanjc 
posla ovlašćuje Savjet ža organizacione 1 pravna poslove da tu 
Saglasnost daje kao skupštinski organ*.

Predsjednik Skupštine opštine Popovid Milo rad predlaže 
da se ova taška odloži 1 podnese izvještaj na koje se akta daje 
saglasnost*

Odbornik Glnovski Tomislav predlaže da se ova taška detaljno 
pripremi 1 da se usaglasl sa Ustavom*



Jednoglasno je osvojen predlog da se odloži rešavanje po 
predlogu Rješenja o ovlaštenju Savjeta sa organizacione i pravne 
poslove da daje saglasnost na akta Savjeta radne zajednice organa 
uprave Skupštine opštine Banja Luka o uređivanju unutrašnjih odnosa 
u radnoj zajednici«

Po desetoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o davanju saglasnosti na privremene finansijske 
planove za period januar - mart 1965« godine fondova koji imaju 
poseban organ upravljanja« .............

Po jedanaestoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o zaduženju opštine Banja Luka na kratkorošnu 
pozajmicu u iznosu od 150,000«000«-dlnar&*

Po dvanaestoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o pronosu prava 1 obaveze po odobrenom zajmu 
opštini Banja Luka za domaću oprema Tvornice pamušnib tkanina Banja 
Lukat

a) na Pamttšni kombinat Tito grad i Tekstilnu tvornicu 
Ajdovššina,

b) na Tvornicu °Rudi Cajavee" Banja Luka* *
Po trinaestoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 

predlog Rješenja o zaduženju opštine Banja Luka na zajam u iznosu 
od dinara 156,928«065*« dinara«

Po Četrnaestoj tašci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o davanju saglasnosti za prolonglranje kredita 
odobrenih bivšoj tvornici p&mnšnih tkanina Banja Luka iz sredstava 
OpŠtinskog investicionog fonda«

Po petnaestoj tašci dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o odobrenju sredstava za vršenje redovne djelatnosti 
organa uprave Skupštine opštine Banja Luka u periodu privremenog 
flnansiranja januar - mart 1965* godine«

Po šesnaestoj tašol dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o davanju garancija«

a) Zemljoradničkoj zadruzi •Kozara" Ivanjska na iznos 
od 1,703*000«* dinara,b) Zemljoradničkoj zadruzi "Kozara0 Ivanjska na iznos 
od 6,612«000»- dinara,

o) Tvornici •Vltamlaka* Banja Luka na iznos od 
9,000*000«* dinara,

d) Tvornici kožne galanterije °Jadrankafl Banja Luka na 
iznos od 2,550*000*- dinara«

e) Zemljoradničkoj zadruzi "Zmij&nje0 Lobraja na iznos 
od 2,536,000*- dinara«

Po sedamanestoj taški dnevnog reda jednogLaano je usvojen 
predlog Rješenja' 0 utvrđivanju obaveza za stambenu zgradu u Beneševoj 
ulici broj 6a, Stjl je investitor bivša zadružna fistiBž štedionica 
Banja Luka«

Po ovdj tašci diskutovali sut
Odbornik Zeševiš Fuadfcoji smatra da su ovo sredstva sa terena 

opštine Banja Luka te da ni u kom slušaju aa njima ne bi trebala 
da raspolaže Poljoprivredna banka iz Beograda jer nije logično da
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ta sredstva ostaju poljoprivredi Beograda kod toliko problema 
is oblasti poljoprivrede na terenu opštine Banja Luka* postavlja 
pitanje po kom osnovu je određen pravni nasljednik bivšeg sreskog 
Zadružnog saveza* - -

Skehderija Voljko iznosi da po postojećim propisima 
Jugoslavenska poljoprivredna banke je pravni nasljednik te Će sa 
tom bankom opštlna Banja Luka imati jol .sporova u  pogledu ovih 
stanova*

Odbornik Hađšlnrujagić Zamet iznosi da taje još završena 
likvidacija i da je Komunalna banka. U2 ela na sebe obaveze samokreditij 
ran ja a ne i osnovnih sredstava«. ■

Odbornik Laka Dragiša iznosi da postoji spor i u pogledu 
sredstava 1 to osnovnih«

Po osamnaestoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o odobravanju plana sjeća za 1965 godinu Šumsko** 
industrijskog preduzeća "Kozara® Bosanska Bubica«

Po devetnaestoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o odobravanju avansa sjeća za 1965 godinu Šumsko« 
privrednog preduzeća Banja Lula«

Po dvadesetoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
izvještaj o pregledu Statuta rudne organizacija trgovinskog preduzeća 
"Rova sirovina® *

Po dvadesetiprvoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o postavljenju komunalnog inspektoru Skupštine 
opštine Banja Laika«

Po dvadeeetdrugoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o odobrenju novšane naknade u mjesečnom paušalnom 
iznosu predsjedniku Skupštine opštlna umjesto upotrebo putničkog 
automobila u društvenoj svojini«

Po dvadesettrećpj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o imenovanju predstavnika društvene zajednice 
U Savjet Veterinarske stanice u Banja Luol«i

Po dvadesetšdtvrto j taški dnevnog riđa jednoglasno je 
usvojen predlog Rješenja o imenovanju predstavnika društvene zajednici 
u Savjet Borna starih i'.Iznemoglih u Ban ja Luci«

Po dvađesetpetoj taški dnevnog reda jednoglasno ja 
usvojen predlog Rješenja* . . .

a) o utvrđivanju epšteg intarega za eksproprijaciju 
stambene zgrada vlasništvo Sunj Mate i . Kordun Jure«

b) 0 određivanju organom korištenja Šumsko-prlvrednog 
preduzeća Banja Luka-na nekretninama na Starševici«

a) 0 poništenju Rješenja o dodjeli zemljišta fitecanović 
Stojanu*

Po dvadesetšeetoj taški dnevnog reda u ime Komisije za 
društveni nadzor izveštaj je podnio odbornik Plavclć IHilorad«

Odbornik Keornan BttJan postavlja pitanje dali je ispitano 
ko snosi krivicu za takvo stanje naselja«



Odbornik Gazić Derviš iznosi đa je on predsjednik Savjeta 
za komunalne poslove te da je Savjet o tome dugo điskutovao«
Iznosi da postoji službena odgovornost za U o a  koja su u tom 
vremenu radila ali da se treba prenijeti u ono vrijeme kada se je 
zaključilo da se rade jeftini stanovi da bi samo ljudi imali krov 
•nad glavom« Objašnjava da se. na osnovu takve politike prišlo 
Izgradnji toga naselja te da se ne moše upoređivatl ondašnje vreme 
sa tadašnjim prilikama jer da se sada sposobni je da se radi bolje 
i solidnije« Iznosi da su.se pominjala imena nekih lica - inženjera 
koji su rukovodili radovima te su se okrivljivali za nesolidan 
rad a nisu spominjani oni koji su naredili da se tako radi« Sa 
Savjetu za komunalne poslove zaključeno je da se takav rad osudi 
kao štetan a da Banja Luka nije jedini grad u kome su napravljene 
ovakve greške« Smatra da se jednostrano ne moše gledati na krivce 
i krivice« Iznosi da stručnjaci sada tvrde da to naselje ne treba* 
saniteti jer. da nije smsi-ehodno pošto bi se trebalo utrošiti 
70t000«000«~ dinara« mišljenja je da neki stanovi9 koji leše na 
uzdignutIj em terenu treba popraviti a da neke treba srušiti 1 za 
njihove stanare napraviti nove stanove,a da bi bilo potrebno pozvati 
i privredne organizacije da tu pomognu« -

Odbornik Ginovaki Tomislav smatra9 jer to građani traže, 
da se stvar ustupi nadležnom Sudu jer postoji odgovornost i to 
velika i ne moše se pristupiti samo običnom razmatranju«

Odbornik Basasič Branko, je mišljenja da bi trebalo razmotriti 
mogućnost prodaje tj« poklonjenja ovih stanova stanarima9 te ako 
bi se to uradilo 9 mišljenja jeda bi se problem riješio«

Predajddnik Skupštine opštine Milorad Popović objašnjava 
da se zgrade ne mogu pokloniti9 nego samo prodati putem licitacije« 
Predlaže da se od Fonda za stambenu izgradnju traže sredstva za 
najneophođniju popravku onih stanova koji se mogu popraviti« U 
pogledu odgovornosti mišljenja je da mole biti odgovorno ono lice 
koje je tako namjerno radilo a sto se tiče društvene odgovornosti 
ona postoji« Iznosi da su se u neke od tih stanova uselila bolesna 
liea te se zdravstveno stanje pogoršalo, pa se sad sva krivica baca 
na nehigijenske stanove, iako 1 u najboljim stanovima takva U o a  
ne bi potpuno ozdravila« Objašnjava da je u to vrijeme bio pritisak 
đa se naprave stanovi što brže i što jeftinije đa bi se riješili 
gorući problemi« Smatra da treba usvojiti zaključak Savjeta uz 
dopunu đa se razmotri mogućnost pregovora sa Fondom i sa privrednim 
organizacijama*

Gunić' Džavid postavlja pitanje ako se te zgrade prodaju 
za male pare* tko će plaćati anuitete po zajmovima iz kojih eu 
zgrade podignute«

Odbornik Bablć Žika smatra da Skupština opštine u idućoj 
godini treba da predvidi Izvjesna sredstva iz budžeta za izgradnju 
tih stanova«

Predsjednik Skupštine opštine' objašnjava da iako se ti 
stanovi prodaju stanarima da opština treba uzeti na sebe obavezu 
saniranja terena9 te ako se u tome ne uspije a ne naiđe se na 
povoljan odziv kod privrednih organizacija ne preostaje ništa drugo 
nego da se prave novi stanovi«



Odbornik Babiđ zivko predlaže da ee prije iznošenja budžet« 
na sjednicu Skupštine I n d e  pred Skupštinu ea izvještajem Sta je sve 
učinjeno po ovom pitanju*da ee ne bi desilo đ& se usvoji budžet a da 
u tu svrhu sredstva nisu obeebedena*

dSljenja je da se ne postavlja pitanje progona nekih ljudi« 
ali da treba pozvati na odgovornost one«koji su neracionalno trošili . 
đruStvena sredstva« i na njih neupirati pretom9nego stvar ustupiti 
nadležnom Sudu da to on iepita«a us to da jedni pred drugima odgovaramo* 
miSljenja je*đa je ova Skupština odgovornija pred tim ljudima nego pred 
onima šije su kude pravljene pred 40 i više godino« jer da su ko<JOi£h 
prvih utrošena sredstva iz ove zajednice*

Odbornik ESrebegovip Vida je mišljenja da« ako se gone oni koji 
su krivi za stanje u naselju« da treba goniti 1 ostale koji su nanijeli 
Štetu sajeđnio i« pa 1 U o a  koja su odgovorna ea stanje Tekstilne tvor* 
nleo koja je zajednica koštala ogromne milione*

Odbornik fegrntrn tMiim smatra« đa ved jedanput treba zavesti red« lako je nezgodno vračati se na staro«* Slaže ee sa diskom
šijom odbornika Sazida utoliko« Sto je zaključeno da se prove jeftiniji 
stanovi* ali nikada 1 niko nije zaključio da se prave neuslovni stanovi«, 
lako je trebalo Štedjeti* Iznosi đa privatnici i koji rade sa msLim
sredstvima znaju gde prove 1 keko de stanove izolirati od vlago*a 
naši stručnjaci to.ne znaju 111 nede da zneju« Predlaže da se stvar
da nadležnim organima za gonjenje« bez obzira tko je u pitanju paM 
makar to bili 1 odbornici ove Skupštine« Mišljenja je da ee ne može 
upoređlvati krivica za izgradnju cvas naselja ea krivicom zbog koje 
je došlo do problema Tekstilne fabrike« jer je stvar sasvim drukčija* 
Postavlja pitanje* dokle de se tolerirati greške pojedinih ljudi« a 
ako ee ea tim nastavi pitanje je« dokle de se doći* Mišljenja je« đa 
ako su u vremenu izgradnje toga naselja bili takvi uslovl da ee stanari 
nisu mogli nlgde drugdje praviti nego tu i nikako drukčije nego što su 
napravljeni« onda je stvor u  redu«

Predsjednik Skupštine opStlae Popovid Mftlorad iznosi da se 
kod tih stanara stvorilo mišljenje da je naselje navijeno tu* jer đa 
je trebalo napraviti uslugu privatnom vlasniku na čijem se zemljištu 
to pravilo« a u pogleda izgradnje da sa se pare uzele« a nije se 
izradilo ono Što je predviđeno« epa neka se lcplta« te ukoliko je to 
istina« neka Tužilaštvo pređuzme odgovara jade mjere«

Odbornik Gazić Derviš mišljenja je« đa se ne moše jednostrano 
posmatratl krivica«nego da treba tjerati sva odgovorna lica*

Odbornik Flavčiđ MUerad daje konkretne predloger 
1) Da se izvrše najnužniji radovi na onim zgradama koje su

u nešto boljem stanju# Za zaključenje ugovora sa Fondom ea stambenu 
Pzgrađnju za dobijenje sredstava za tu svrhu ovlašćuje se predsjednik 
Skupštine apštine
2) Da se u budžetu opštine za 1965* godinu predvide sredstva za izgradnji 

stanova u koje bi se preselili stanari iz najugroženijih zgrada«
3) Da se obrazuje komisija koja bi razmotrila mogućnost prodaje 

zgrada dosadašnjim stanarima*
4) Da se stupi u kontakt sa privrednim organizacijama da bi obezbje* 

dlle stanove svojim radnicima i službenicima« koji stanuju u  
tom naselju«

5) Da ee materijal Ustupi nadležnom organu za gonjenje đa bi stvar 
ispitao i preduzeo odgovarajuća mjere«
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Pređlog Odbornika Plavčić Hilorada -usvojen je*
narodni poslanik. Kovačevi 6 Franjo postavi ja pitanje kako 

je dozvoljeno 1 po kojim propisima Električnom pređuzeću da zavodi 
taksu ne na potrošenu struju nego na stambene prostorije« čime au 
pogođeni naročito siromašni građani koji troše po nekoliko kilovata 
u toku mjeseca« jer nemaju električnih uređajata plaćaju taksu 
po prostorijama«, te ih na taj način jedan kilovat dođe 50«- a 
nekad i više dinara* - . - -

Odbornik Tabakovic 3emso postavlja pitanje dokle ae došlo 
aa izgradnjom planiranih trafo stanica«

Odbornik Lovrić Bošiđar postavlja pitanje dali će 1 dalje 
postojati tijesna zajednica daraclca« -

Odbornik Basariđ Branko postavlja pitanje kad če dobiti 
odgovor na svoj zahtjev zašto plača korištenje čistoće za putnički 
automobil*

Predsjednik Skupštine opštitio Popović Milorad odgovara 
da je odborniku Basariću dat odgovor na samoj sjednici kada ja 1 
postavio pitan je« te. da mu je rečeno da će se doneti izmjena Odluke*

Odbbrnik Stojnić Milutin postavlja pitanje tko je dužan 
da održava puteve« na šta mu je predsjednik Skupštine opštine 
Popović Milorad odgovorio da se putevi održavaju prema visini 
sredstava koja su u tu svrhu određena*

Odbornik Rajić Nenađ postavlja pitanje zašto se ne postavlja 
upravnik Doma kulture iako je raspisan konkurs* -

Predsjednik Skupštine opštine Milorad Popović odgovara đa je 
to nadležnost konkurane Komisije 1 da ona po tome još nije zauzela 
svoj stav*

Odbornik Malešević 7ojin postavlja pitanje šta je sa 
postavljanjem upravnika Zemljoradničke zadruge u Bronzaanm Majdanu«

Predsjednik Skupštine opštine Milorad Popovdć odgovara da 
je pitanje kadrova na tom terenu vrlo teško« ali đa je sugerisano 
jednom stručnjaku đa se javi te da do danas još* to nije konačno 
riješeno* - .

Odbornik ličina Rađmila postavlja pitanje šta je preduzeto u pogledu sudbine škole u Belibaeinom selu* jer đa će Azili je te 
prostorije uzeti za svoje potrebe« a uz to su vrlo slabe za školsku 
namjenu*

Predsjednik Skupštine opštine Popović Milorad odgovara 
đa će se ovaj problem rješavati kada se postavi«-

Odbornik Zeljković Jovan postavlja pitanje šta će biti 
zimi sa autobusnom prugom Dobmja - Banja luka«

Predsjednik Skupštine opštine Popović Milorad pdgovara da 
se od saobraćajnog predozeća ne moše zahtijevati da vozi samo na 
pola linije«

Odbornik Skenderija Stojanka postavlja pitanje oslobođenja 
od plaćanja doprinosa ± 2 dohotka Ugostiteljskog-predozeća “Kozara*«

Predsjednik Skupštine opštine Milorad Popović smatra da 
jedno Isto pitanje ne treba đvaputa postavljati* jer đa je odbornik
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Skenderija ranije postavila ovo pitanje 1 na isto pred odbornicima 
Skupštine dobila odgovor* .......

Odbornik Cazić Derviš mišljenja je da ne bi trebalo postavljati 
pitanje na ovaj način jer da predsjednik ne moše sve znati i odmah 
dati odgovor nego da bi odbornici svakodnevno u nadležnom organa 
mogli dobiti odgovore na određena, pitanja« a ako sa tim pitanjima 
niša zadovoljni mogli, bi pred Skupštinu izađi sa prigovorom«

Po dvadesetsedmoj taški dnevnog reda vođinom' glasova usvojen 
je predlog Rješenja o odobrenju izmjene posebnog djela rashoda budžfca 
opštine Banja Luka za 1964* godinu« Protiv predloga glasao je jedan 
odbornik«

Po dvadesetosamoj taški dnevnog reda jednoglasno je usvojen 
predlog Rješenja o davanju suglasnosti na~ flnansijaki plan Ronda za 
kulturu opštine Banja Luka za 1964«godinu« -

Po tridesetoj taški dnevnog reda odbornik Zeševiđ Pnad daje 
obrazlošanje« ...

Odbornik Vojno? ić Ratko smatra«da ako se diktira jednoj 
privrednoj organizaciji da nešto, uradi ili da postupi a zbog toga 
nastupe materijalne štete moraju joj. se.obezbjediti sredstva«

Odbornik Lake Draglša smatra da je Zemljoradnička zadruga 
trebala da uračuna 1*JS rezerve« a ona to nije učinila pa insistiraju 
da od Ronda dobiju 1«500*000«- dinara umjesto tih 1 % rezerve« dok 
je preduzeđe "Voćar" to veo učinilo« pa bi Bađraga u ovom slučaju 
bila u povoljnijem položaju od predueeđa "Voćar"«

Hediđ Rade«službenik Skupštine opštine objašnjava da Zemljoradni
čke zadruge po postojećim propisima ne mqgu ni koristiti ni uplaćivati 
u Fond rizika«

Odbornik Laka Draglša predlaže da se u Odluci o osnivanju 
Ronda rizika briše taška 2 člana 8*

Odbornik Plavšić Hilorad iznosi da je Fond rizika došao u 
položaj da iz svojih sredstava dotjera zadruge« pa bi to donekle bilo 
normalno kad bi cijene proizvoda u zadrugama bila manje nego oijene 
u Pređuzeću "Voćar"« te ako se radi samo o 1« 500*000*— dinara može 
se usvojiti predlog« hli gamo do nove godine«

Medić Rade smatra da Zemljoradnička zadruga nije u povoljnijem 
položaju od "Voćara"! ako bi joj se pomoglo sredstvima samo do januara 
1965*godine bila bi a dovedena u vrlo težak položaj« a ona enabdjeva 
Banja Luku već 15 godina«

Tabaković Zhbeiđa predlaže da se iz Ronda rizika povrati 
1«500«000.- dinara u budžetsku rezervu opštine i da se taj iznos 
da Zemljoradničkoj zadruzi«

Odbornik Regođlć Bratoljub smatra da treba sada sagfe dati 
po8ledioe do kojih bi došlo ukoliko bi se zadruzi dotirala sredstva 
samo do nove godine*

Predsjednik Skupštine opštine Popović Milorad Iznosi đa 
postoje dva predloga 1 to jedan da se briše taška 2 Člana 8 Odluke 
o osnivanju Ronda rizika« a drugi da se izvrši povraćaj sredstava 
u iznosu od lt500«000«- dinara Iz Ronda rizika u budžetsku rezervu 
budžeta opštine Banja Luka i đa se taj iznos isplati Zemljoradničkoj zadruzi«





D I  £ T I I  R E D

za sjednicu Skupštine opStine Banja Luka od 24,12.1964.godine

(1)JPredlog Odluke o privremenom finansiranju po budžetu opet ine 
\^/Banja Luka za period januar - mart 196$T godine«

(Izvjestilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM)
2) Prediog Odluke o odobrenju korištenja sredstava Rezervnog fonda 

opštine Banja Luka za 1965* godinu u iznosu od dinara 200«000«00< 
(Izvjestilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM) f ---- *

ke o sastavu i djelokrugu rada Savjeta radffe zajednice} 
e Skupštine opštine Banja Luka« *: CIGANOVIĆ MI LAN)--- ^  l/T

Predlog Odluke o Izmjeni Odluke o naknadama ranijim vlasnicima 
nacionalizovanog građevinskog zemljišta i nacionalizovanih zarada,
iXzvj estilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM) -__H&T> ^

^  ■ N <9 ---‘redlog Odluke o Izmjeni Odluke o opštlnskom porezu na p^met 
robe na malo trgovine i ugostiteljstva za 1964« godim 
(Izvjestilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM) " ---

5) predlog Odluke 
[jorgana uprave
(Izvjestilac

6) /predlog Odluke o izmjeni Odlute o osnivanju Opštinskog fonda za
(//školovanje kadrova putem kreditiranja«
V  (Izvjestilac: CIGANOVIĆ MI LAN) —

(7)1 Predlog Odluke o Izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju Opštinskog /  
fonda za unapređenje poljoprivrede« i/s 1/
(Izvjestilac: ZEČEVIĆ FUAD). F

6) Predlog Rješenja o davanju saglasnosti na Pravila o izmjeni
Pravila Opštinskog fonda za pkolovanje kadrova putem kreditiranja« 
(Izvjestilac: Ciganoriđ Milan)

9) Predlog Rješenja o ovlaštenju Savjeta za organizacione 1 pravne 
poslove da daje suglasnost na akta SAvjata radna i
organa uprave Skupštine opat The nanja Luka o uređivanju 
unutrašnjih pdnosa u radnoj zajednici« *
(Izvjestilac: Ciganoviđ MILAN)Jt^ ' V 7

^redlog Rješenja o davanju saglasnosti na privremene financijske 
f planove za period januar - mart 1965« godine fondova koji 
imaju poseban organ upravljanja« (Izvjestilac: NEHAB07IC IBRAHIM)«

f  lh) Predlog Rješenja o zaduse nju opštine Banja Luka na kratkoročnu 
( / ^pozajmicu u iznosu od 150,000*000*- dinara«/t/ /

(Izvjestilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM) 9

&

redlog Rješenja o pronosu prava i obaveza po odobrenom zajmu 
Ipštini Banja Luka za domaću opremu Tvornice pamučnih tkanina 
nja Luka:

a) na Pamučni kombinat Titograd i Tekstilnu tvornicu Ajdovšđina.
b) na Tvornicu "Rudi Sajavec*1 Banja Lukavi/

(Izvjestilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM) ^

( 13y Predlog Rješenja o zaduženju opštine Banja Luka na zagam u 
V V  Iznosu od dinara 156j928«0&5«- dinara« U a /

(Izvjestilac: VEHABOVIĆ IBRAHIM)« .
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14« Predlog Rješenja o davanju saglasnosti za prolon= 
giranje kredita odobrenih bivšoj tvornici pamučnih tkanina Ba« 
nja Luka iz sredstava Opštinakog investicionog fonda#' (Izvje= 
štilac: Vehabovid Ibrahlm).

15* Pređiog Rješenja o odobrenju sredstava za vršenje 
redovne djelatnosti organa uprave Skupštine opŠtine Banja Luka 
u periodu privremenog finansiranja januar mart 1965-godine* / 
(Izvjestilac: Vehabovid Ibrahlm)# **

16« Predlog Rješenja o davanju garancija:
'a) Zemljoradničkoj zadruzi kozara" Ivanjska na 

iznos od l,7o3#ooo dinara,
Zemljoradničkoj zadruzi "Kozara" Ivanjska na 
iznos od 6,812*ooo dinara,
Tvornici "Vitaminka" Banja1Luka na iznos od 
9,ooo.ooo dinara,
Tvornici kožne galanterije "Jadranka" Banja Lu= # 
ka na iznos od 2,55o.ooo dinara,
ZemljoratniČkoj zadruzi "Zrnijanje" Dobrnja na 

, iznos od 2«536*ooo dinara#
Jf (Izvjestilac: Vehabovid Ibrahlm^

lTj^Trsdlog Rješenja o utvrdjivanju obaveza za stambes v
nu zgraduTf Beneševoj'ulici broj 6a, čiji"je investitor bivša ./ 
 ̂ štedionica Banja Luka,' (Izvjestilac:Skenderija Veljko)Wzadružna

laBŽPredlog Rješenja o odobravanju plana sjeda za 1965* 
godinu Šumsko industrijskog preduzeca "Kozara" Bos.Bubica*ttXS 
(Izvjestilac: Zečtfid Puad)* (

19* Predlog Rješenja o odobravanju avansa sjeća za 1965 
godinu Šumsko privrednog preduzeca Banja Luka# (Izvjestilac 
Zecevid Puad''

jOJr'lzvještaj o pregledu statuta radne organizacije 
Trgovinskog p?eduzeđa "Bova šinovina"* (Izvjestilac: Laks Dra=. 
gisa)*

s21u/Predlog Rješenja o postavljenju komu alnog inspekto« 
ra Skupštine opstine Banja ^uka« (Izvjestilac: Gunid Djavid)*

Predlog Rješenja o odobrenju novčane naknade u mje= 
sečnom paušalnom iznosu predsjedniku Skupštine opstine umjesto 
upotrebe putničkog automobila u društvenoj svojini* (Izvjesti« 
lac: Gunid Džavid)*

ne zajei
23«>Predlog Rješenja o imenovanju predstavnika društvo« 
niče u Savjet Veterinarske stanice u Banja Luci* (Izvje« 

štilac: Gunid Džavid) •
24^J/Prodlog Rješenja o imenovanju predstavnika društve« 

ne zajednice u Savjet Doma starih i iznemoglih u Banja Luci. 
(Izvjestilac: Gunid JŽavld)«|^

5j Predlog Rješenja lz Imovinsko pravne oblasti
utvrdjivanju opšteg interesa za eksproprija=/ /  ade vlasništvo Sunj Mate i Kardin Jfire. d \%/

b o d r e d  jivanju organom^korištenja Šumsko privred« preduzedtf*na nekretninama na Starčevici,(r^

a) o
čiju stambene zgrade vlasništ
nog
no vic c)Stojanu

o poništenja rješenja o dodjeli zemljištaMaca« 
(Izvjestilac: Dobrovolni Dr.Velimir). t&r

26. Odgovori na odbornlčka< pitanja* r- ft*



HAKNADHI DREVNI RED

27* Razmatranje zahtjeva Komunalnog preduzeđa "Vodovod'K 
1 kanalizacija11. Ugostiteljskog pređu2eća "Kozara" i Doma za sam« 1i 
oe Fabrike za elektroniku i elektromehaniku "Rdi Čajavec" za oslo=[_ 
badjanje plaćanja doprinosa iz/nohodka za 1964*godinu«

$p28m Predio g Rješenja o dobre nju izmjene poSSEnog dijela* 
opat ine Banja Luka za 1964# godjau^flg^

Prediog Rješenja o davanju saglaenosti na F&
[a za kulturu opatine Banja Luka «a 19o4*g9----4

(Izvfleetfc

ski plan
f* t t c| ^


